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Miljö- och hälsoskyddsnämnden Utdrag ur protokoll, fört vid 

sammanträde 2022-05-17, § 7 

 

   
 

 Tid Tisdagen den 17 maj 2022 kl. 17.00 – 17.10 
   

 Plats Bolindersalen, Tekniska nämndhuset 
   

 Justering Måndagen den 23 maj 2022, §§ 1-15, 18, 19 

  

 Omedelbart justerade paragrafer 

 Justering Tisdagen den 17 maj 2022, §§ 16, 17 

  

 

Katarina Luhr Felix Antman Debels 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Katarina Luhr (MP) ordföranden   
 
Torbjörn Erbe (M)   
Fritz Lennaárd (M) §§ 1-11, 13-19   
Jonas Nilsson (M)   
Amelie Langby (M)   
Patrik Silverudd (L)   
Felix Antman Debels (S)   
Jakob Sahlin (S)   
Deniz Butros (V)     
Tapani Juntunen (SD)   

 

 Tjänstgörande ersättare: 
Isak Öhrlund (S)  för Emilia Bjuggren (S) vice ordföranden 
Per Hagwall (M) § 12 för Fritz Lennaárd (M)  
Maja Boström (C)  för Gunnar Caperius (C) 
Maria Mustonen (V)  för Rose-Marie Rooth (V) 
 

 

 Ersättare:   
Per Hagwall (M) §§ 1-11, 13-19   
Torbjörn Ebérus (M)   
Maria Kihlström (M) 
Kjell-Åke Karlsson (M)   
Felix Schartner Giertta (MP)     
Ulrika Hoff (KD)     
Frida Bengtsson S)   
Frida Nehrfors Hultén (V)     

 

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Anna Hadenius, Gustaf Landahl, Fabian Lind, Daniel 

Persson, Elin Sandgren, Maria Svanholm, Emily Tjäder samt 

borgarrådssekreteraren Gabriel Dorrian Werner.  
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 § 7 
Hälsoskyddstillsyn på skolor och förskolor 2021 
Dnr 2022-7345 

Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner förvaltningens 

rapport. 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden överlämnar förvaltningens 

rapport till utbildningsförvaltningen, stadsdelarna Rinkeby-

Kista, Enskede-Årsta-Vantör, Farsta, Bromma, Hässelby-

Vällingby, Kungsholmen, Norrmalm, Östermalm, Skarpnäck, 

Skärholmen, Spånga-Tensta, Södermalm och Hägersten-

Älvsjö samt Skolfastigheter i Stockholm AB.  

Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande.  

Nämndens behandling av ärendet  

Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Felix Antman Debels m.fl. (S) och Deniz Butros m.fl. (V) lämnar 

särskilt uttalande enligt följande: 

Förvaltningen bedriver ordinarie riktad tillsyn av skolor och 

förskolor. År 2019 hade 54 procent av de besökta 

verksamheterna sådana brister gällande främst buller och 

ventilation att förvaltningen bedömde att uppföljning krävdes. 

För år 2020 är siffran hela 66 procent, och år 2021 55 procent.  

Buller och höga ljudnivåer i skol- och förskolemiljö är sällan 

skadligt för hörseln men bullerexponeringen har betydelse för 

hälsan, livskvaliteten och inlärningen. Dålig luftkvalitet 

inomhus kan bland annat leda till besvär med ögon, näsa och 

hals samt astma och allergi. Att så stor andel av skolorna och 

förskolorna har bristfällig inomhusmiljö är mycket allvarligt.  

Förvaltningen skriver att de genom tillsynen bidrar till att 

dessa brister successivt åtgärdas så att inomhusmiljön ständigt 
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förbättras. Vi håller med om det, men menar att det inte 

räcker. Vi har flera gånger påtalat att detta problem är så pass 

omfattande att det även krävs proaktivt arbete. I den 

socialdemokratiska budgetmotionen för år 2022 satsar vi 

därför 2 miljoner kronor extra för mer proaktivt arbete för 

bättre miljö i stadens skolor och förskolor. Förvaltningen bör 

exempelvis kartlägga om vissa fastighetsägare missköter sitt 

ansvar för inomhusmiljön och inleda proaktiva samtal med 

viktiga fastighetsägare om hur lokalerna måste förbättras.  

Förra mandatperioden startade miljöförvaltningen projektet 

Buller från fasta installationer i förskolor. Projektets syfte har 

varit att fokusera på den vanligaste anmärkningen som följs 

upp i miljöförvaltningens riktade tillsyn av förskolor, 

nämligen buller huvudsakligen från ventilationsanläggningar. 

Det är fastighetsägaren som har den faktiska och rättsliga 

rådigheten att vidta åtgärder i byggnaden och dess ventilation. 

Det är glädjande att projektet lett till att samarbetet mellan 

stadens skolfastighetsbolag SISAB och miljöförvaltningen är 

mycket bra och att SISAB har förbättrat sina rutiner för 

genomförande av bullerreducerande åtgärder. Projektet är ett 

lyckat exempel på hur tillsynsarbete kan kompletteras med 

proaktivt arbete för att åstadkomma förbättringar. 

Vi beklagar att projektet nu avslutats. Miljöförvaltningen 

skriver i projektrapporten att ett fortsatt arbete är nödvändigt 

för att en sund inomhusmiljö för förskolebarn ska kunna 

uppnås. Miljöförvaltningen bedömer därför att fortsatt tillsyn 

inom området är viktig och nödvändig, men att även 

informationsinsatser och ett utökat samarbete med 

förskoleverksamheter och fastighetsägare behövs. Vi håller 

med om detta och beklagar att förvaltningen inte får extra 

medel för att fortsätta inte bara med tillsynsarbetet utan också 

med det proaktiva arbetet med inomhusmiljön i både 

förskolor och skolor. 

 

 

 Vid protokollet 

 Fabian Lind 
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